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P R O T O K Ó Ł  Nr XLV/2018 
z XLV sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 14 września   2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański   o godz. 10:00 otworzył 

sesję  i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie    w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący  Rady Gminy przypomniał,  że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad sesji 

2. Przedstawienie porządku obrad XLV sesji Rady Gminy 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XLIV   sesji Rady Gminy 

5. Informacja Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z     

    realizacji  uchwał 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

7. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

1) Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok, 

8.  Interpelacje i zapytania radnych 

9. Odpowiedzi na interpelacje 

10. Wolne głosy i wnioski 

11. Zakończenie obrad 

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwag ani pytań. W wyniku głosowania 

porządek został przyjęty przez Radę Gminy.                                 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XLV Sesji Rady Gminy wybrany został radny Jan 

Kędzia   

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XLIVsesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XLIV sesji Radny Ryszard Ilski    oznajmił, że protokół z obrad 

sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie protokołu bez 

odczytania. Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XLIV 

sesji Rady Gminy w dniu 24 sierpnia  2017 r. bez odczytania. W wyniku 

jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2 głosy). 
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Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z       

               realizacji   uchwał.  

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności i z 

realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji w dniu 14 

2018r. 

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Kędzia zapytał na jaką kwotę zostały wycenione działki  

Wójt Gminy odp że na ok 30tys. 

Sprawozdanie Wójta stanowi załącznik nr 3 

 

 Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z działalności Rady 

Gminy. 

19 sierpnia uczestniczyłem w dożynkach w Czajkowie  a 8 września na 100 

leciu OSP w  Głuszynie. 

W dniu 11 września brałem udział w spotkaniu z mieszkańcami sołectwa nr 1  w 

sprawie zebrania wniosków do budżetu na rok 2019 . Dziękuje Panu sołtysowi 

za zorganizowanie spotkania i jego prowadzenie a zebranym mieszkańcom za 

obecność 

 Odbyła się 1 komisja stała 

- Komisja Budżetu – 10 września  

 

Sprawozdanie z komisji Budżetowej przedstawił radny Jan Wojtaszek 

Komisja zajmowała się opiniowaniem uchwał w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Kraszewice na 2018 rok oraz w sprawie zmian statutu . W sprawie zmian 

w budżecie były 2 głosy za i 2 przeciw . Zaopiniowanie statutu zostało 

odroczone . 

 

  

Punkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

1) Zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2018rok, 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy 

W sprawie projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Skarbnik Wyjaśniła że kwota jaką zaproponowała przy projekcie uchwały była 

za niska dlatego na projekt OZE musimy zabezpieczyć o 8 tys. więcej  

Wójt Gminy  dodał kilka uściśleń 

Po pierwsze kwestia ścieżki . My w ubiegłym roku podpisaliśmy umowę w 

Urzędem Marszałkowskim . Mimo że ogłosiliśmy przetarg to nikt nie złożył na 

niego oferty . Chcieliśmy to zrealizować z wolnej ręki ale był to zbyt duży koszt 

bo ok 500 tys. zł a my mamy w budżecie 150 tys. zł . Podjęliśmy decyzję że 

odraczamy tę inwestycje na kolejny rok . Chcemy też mieć dokument w którym 
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będzie uwzględnione iż jeśli będzie zmieniona nawierzchnia to Urząd  

Marszałkowski nie cofnie dotacji  

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy wiadomo jakie będą koszty końcowe OZE  

Wójt Gminy odp że w tej chwili nie znamy dokładnej kwoty , czekamy na 

złożenie ofert . My poznaliśmy tylko wstępną wycenę.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że koszty dla nas wzrastają . Chodzi o to aby 

koszty rozłożyć także  na odbiorców tego programu. Podatki płacimy wszyscy a 

skorzystają tylko nieliczni . 

Wójt Gminy wyjaśnił  że nikt z nas nie mówił ile to będzie kosztowało . 

Mówiliśmy o tym że poznamy te koszty po wpłynięciu ofert . 

Radny Jan Kędzia stwierdził że zdrowie ludzkie jest wartością bezcenną . Ale 

aby te decyzje które Pan wydaje były w tym kierunku . A pan wydaje decyzję 

zanieczyszczające powietrze atmosferyczne odorem . Jakość powietrza to jakość 

życia dla mieszkańców . Programy rządowe i unijne o ochronie jakości 

powietrza i ochronie klimatu są opracowane też w naszej gminie . Są to 

programy ochrona środowiska i oddziaływanie na środowisko dla naszej Gminy. 

Czynny udział społeczeństwa w opracowanych programach ma na celu 

ograniczenie emisji zanieczyszczeń do atmosfery co ma poprawić jakość 

środowiska oraz komfort życia mieszkańców . Na czym ma polegać poprawa 

komfortu życia mieszkańców jak są wydawane decyzje korzystne dla jednostki a 

niekorzystne dla społeczeństwa o zanieczyszczaniu powietrza odorem . 

Wytworzony smród w kaczniku zlikwiduje nam gospodarstwa , przestaną 

przyjeżdżać turyści i mieszkańcy miast. Powstanie zagrożenie mikrobiologiczne 

po przedostaniu się bakterii z odchodów do wód lub powietrza. Mieszkańcy 

chcą napowietrzać swoje mieszkania czystym powietrzem. 

 

W sprawie projektu Radni nie  mieli  żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLV/261/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 14 września  2018 w sprawie zmian w budżecie 

gminy Kraszewice na 2018 rok, 

 (za - 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2 głosy), nieobecny  

Radny Marcin Cichosz  

Uchwała stanowi załącznik nr 4 

Punkt8.  Interpelacje i zapytania radnych 

Radni nie mieli żadnych interpelacji  

Punkt 9. Odpowiedzi na interpelacje 
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Punkt 10. Wnioski i zapytania radnych  

Radny Jan Wojtaszek zapytał członka zarządu Spółki Wodnej Jak wygląda 

sprawa zadłużenia GSW na dzień dzisiejszy  bo z tego co mi wiadomo to są 

dokonywane płatności ze składek które spółka zebrała a nie ma na wydatki . Na 

jakiej podstawie wypłacacie zaległości jak nie ma protokołu odbioru pracy. 

Sołtys Adamus Józef poinformował że wie tyle samo co Radny Wojtaszek jakie 

jest zadłużenia spółki. Zarząd od ostatniego walnego zebrania do tej pory się nie 

spotkał. Należy spotkać się z prezesem i wyjaśnić sprawy . Wstępny podział 

środków sekcyjni dostali . Prezes GSW miał się rozliczać  z tego co wiem dziś 

na sesji ale nie ma tego w porządku obrad. Prezes ukrywał przed zarządem 

zadłużenie spółki 

Radny Artur Chowański dodał że Prezes powiedział że ma pilny wyjazd dziś i 

dlatego nie mógł przyjść 

Radny Jan Kędzia powiedział że dostał pismo w którym  organ nadzorujący 

GSW. starosta było napisane że przewodniczący GSW powinien wyjaśnić na 

jakiej podstawie płaci zadłużenie skoro nie ma protokołu odbioru robót które by 

wykazywały to zadłużenie w 2017 roku . 

Radny Jan Wojtaszek dodał że dowiedział się że ponoć jest bardzo dobra 

współpraca między Prezesem a Wójtem  

Wójt Gminy przypomniał że to on właśnie kiedy był na pierwszym spotkaniu 

GSW nie był za udzieleniem absolutorium . ja nigdy nie mówiłem że jest dobra 

współpraca . Mówiłem to niejednokrotnie. 

Pan sekcyjny z Racławic wyjaśnił że jest problem z czyszczeniem rowu i jest 

kłopot z porozumieniem się z Prezesem . Wtedy zadzwoniłem i powiedziałem 

że musi to być załatwione więc obiecał że to zrobi . Okazało się że praca nie jest 

wykonana . W poniedziałek 24 września wchodzi nasz sprzęt i będzie to 

zrobione a dotacje pomniejszamy  

Wójt stwierdził  że na pewno wszyscy radni by się zgodzili z tym że można by 

było dołożyć jakąś kwotę do GSW jeśli mieliby jakikolwiek plan .Wójt 

stwierdził że po rozmowie telefonicznej z prezesem GSW powiedział że w 

Racławicach będzie 1.5 km, rowy wyczyszczone za 2 tys. zł 

Radny Jan Kędzia poinformował że protokoły odbioru robót powinny być 

podpisane przez sekcyjnych a tego nie było. Zadłużenie jakie powstało nie było 

przedstawione komisji rewizyjnej  

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała że z tego co jej wiadomo to 

nieprawidłowości z protokołami były cały czas. 

Wójt Gminy wyjaśnił niestety jak jest udzielone absolutorium to potem jest 

kłopot . 

Radny Jan Kędzia zapytał co  w zaistniałej sytuacji będziemy czynić . 

wykazaliśmy stan konta na 3 tys. zł 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że dotację która udzieliła Gmina trzeba 

wstrzymać a prace wykonywać przez pisma kierowane od mieszkańców do 
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urzędu gminy. Naszą pule pieniędzy należy mieć pod kontrolą.  Radny 

stwierdził że poinformował wójta już w styczniu o zadłużeniu spółki. 

Absolutorium miało być udzielone warunkowo . Prezes GSW miał wyjaśnić 

sprawę. 

Radny Artur Chowański poinformował że na 22 września jest planowany Rajd 

rowerowy na Koniec Świata i prośba aby sołtysi wzięli kurendy do 

mieszkańców . 

Druga spawa jest sesja która jest planowana 28 września 

 a kolejna i chyba już ostatnia 12 października  

Radny Jan Kędzia powiedział iż wójt jako organ wykonawczy i jedno osoby 

zarząd  powinien dbać o dobro społeczeństwa a pan decyzje o warunkach 

zabudowy wydaje na niekorzyść  

 

 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.  

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom za 

udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 11:47  XLV sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  
 

Protokołowała:                                 Sekretarz Obrad XLV sesji Rady Gminy  
 /Lidia     Plewa /                                                      / Jan Kędzia / 
 


